
Zápis z porady o kritické situaci v dodávce kvalitní pitné vody v obci
Kojčice

konané dne 4.3.2025 v 17,00 v zasedací místnosti Zemědělského družstva
Kojčice.

Přítorrrni: Ing. Pavel Sr,árovský * předseda představenstva ZD Kojčice
p. Miloslav Vaněček * místopředseda představenstva ZI) Kojčice

Ing. Alena Korandová,, starostka cltlce Ko.ičice

Jeclnáni se zúčastnilo 48 občanů obce Kojčice .

Na ůvod lrrg, Pavel Svárovsk} iníbmoval přítomrré o kritické situaci v dodávce kvalitní
pitné vrrdy v obci Ko.jčice, Letclšní pruběh zirny je srážkově podprťlnrěmý a tři zdroie pitné
vody * íiedliště, FIáika a vrt -slábnou. Očekávají se problémy s dodávkou pitnó vody
v jarních a letních měsících.

Irrg, Svárovský prržáclal občany o úspcrrné hospodaření s vodou.

Daišírn stávajícím problémem je kvalita vodních zdroiů.
Zdtc:j Sedliště je clbsalrem dusíka{fch látek v normě. Zdroj Hájka převyšuje nonnu (50 mg/l)
o 10 mg.
Voda zvrtu obsahuje nadlimitni množství manganu aželeza.

Z těchto důvodů je nutnó, aby ZD Kojčice vybudovalo ťrpravnu vocly na odstranění
dusíkatých látek a manganu.
() velikosti úpravny vody ro:rlroduie, zda brrde ohec Koičice dále odebírat vtrclu od Zf)
Kojčice nebo se roáodne vybudovat vlastni zdroj pitné vody.

K tomuto starrrstka obce Kojčice lng, Korarrdcrvá dodaia, že v obci Kojčice je zásobování
vodou velice slož:ité a specifické. Rozvo<1y vody vlastni z části ZD Ko^|čice a z části obec
Kojčice, což velice komplikuje žádost o přidělení clotace. Podle slov starclstky lrig. Korandové
se po dvou letech řešení problérrru okolcr zásobování pitnou voclou nepohnulo ,zn,lísta.

Obec Kojčice neuvažuje o výstavbě novélro vodovodu, chce nadále využíl,at zdroje pitné
vodil od ZD Kojčice ptrsílené dvčrna zdroii, na jejiclrž výz.kumu obec Ktijčice ptacirje. Obec
má zpracované dva hyclrologické posuclky na z{<ušební vrt u rybníka N4ešrrice a na r,ryrržití
voclního zclrtlje Mezírka.
[J vodnílro zdroje Mezírka probíhaií několikrát za rok odběry vzorků, kde se nrnožství
dusičrranů pohybuje okolo 60 mgil, Tato ho<jnota v průběhil roku kolísá.
Dále "isou v tomto vodním zdrclii obsažena rezidua alachloru Esa"

Z tohoto důvodu by bylo nutnó tr zdroje Mezírka vybudovat též úpravnrr vody.
T'ento z;působ posíleni stávajícího vodovodu není z pohledu ZD Koičice akceptol,án.
Bylo by velice neekonomické budovat dvč úpravny vody.

Pan Jaroslav Rcrubík st, ve svém r.ystou,pení vysvětlil výstavbu vodovodu Sedliště v r,
l!}79-1980, a uiistil přítomrré. že celou výstavbu financovalo tehdejší.TZD Kojčice.
ZD Kojčice je tedy jecliným právoplatn;řm nrajitelem tohot<l vodovodu" což potvrz"uje svým
čestným prohiášením.



Člen zastrrpitelstva crbce Kojčice Ing. Jan Čížek tlumočil návrh zastupitelstva aby se po
r,ybuclováni úpravny vody využívaly stávající zdroje pitné vody a aby ZD Kojčice rreirylo
maioritlrím vlastníkem celé vodovodní soustary, ale údržbu a lrospodaření s pitnou vcdcru by
zastřešovala nová organizace založ,ena.lako společný subjekt ZD K<!čice a obce Koičice.

Tímto se celé iedrrání dostalo do bcldu, kteý nikdo z přítomných rrebyl schopen řešit"

Kojčice dne 4.3"2025

ZaZD Ko.ičice
Ing, Svárovský

předsecla představenstva ZD Koj čice

7,a <>bec Kojčice %"*L/
Ing. Alena Korandová
starostka obce Kojčice

Zapsal
Miloslav vaněček

rrrístopředseda představenstva ZD Kojčice


